
Interpellation

Alingsås Kommunfullmäktige

Nyligen kunde vi ta del av en mätning av kommuners andel av utländsk mat på tallriken. Alingsås 
hamnar i botten på den undersökningen. Tre av fyra kommuner har i undersökningen uppgett att de 
arbetar aktivt med att byta ut råvaror mot svenska alternativ. Men inte Alingsås. 

För snart två år sedan antog Alingsås kommunfullmäktige Livsmedelsprogram för Alingsås 2021-
2024. Ett av målen var just att öka inköpen av närproducerade livsmedel med prioriteringsordning i 
tre steg, men med tydlighet att det ska serveras mer mat producerad i Sverige i våra skolor och 
äldreomsorg. Med avsikten är att livsmedelsproduktionen ska öka, miljömålen ska nås och strategin 
ska bidra till en hållbar utveckling i hela landet. Inför 2022 så tillfördes en utökad budget med 5 
miljoner för att kostenheten skulle kunna följa det av fullmäktige beslutade Livsmedelsprogrammet.

I Livsmedelsprogrammet konstateras också att ”Via dessa olika inriktningar verkar kommunen för att 
bidra till ett hållbart samhälle ur miljömässiga, sociala och ekonomiska perspektiv. Syftet är att 
Alingsås kommun skall vara ett föredöme för kommuninvånarna vad gäller fokus på dessa frågor.” 

Efter två år av pandemi med störningar i handel och med Rysslands invasion av Ukraina har fokus på 
hållbarhet och livsmedelsförsörjning fått en aktualitet som gör det ännu viktigare att arbeta 
systematiskt med de här frågorna.

Så mina frågor till Kommunstyrelsens ordförande är

- Hur har Alingsås kommun arbetat med implementeringen av Livsmedelsprogrammet sedan det 
antogs i mars 2021?

- Hur har de ökade resurserna till närproducerad kost inom skola och äldreomsorg som gavs i 
budget 2022-2024 använts?


